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nen voordoen waarin de situatie zó kritiek 
was, dat de universiteit tegenover de regering 
zou willen laten blijken dat zij een krachtige 
vereniging achter zich heeft, die een be
paalde maatregel die de minister zou willen 
nemen, eenvoudig niet accepteert. Ik hoop 
dat dat niet behoeft voor te komen, maar een 
dergelijke situatie zou zich kunnen voor
doen en dan heeft de Vrije Universiteit het 
voorrecht dat zij tegen de minister zou 
kunnen zeggen; Excellentie, er is nog demo
cratie in Nederland!' 

VU-magazine: U ziet in het bestaan van de 
vereniging een stuk waarborg voor het behoud 
van de zelfstandigheid en het eigen karakter 
van de VU? 

Prof Sizoo: 'Ik zou niet zeggen, een waar
borg; dat is te sterk gezegd. Maar wel een 
middel waardoor het handhaven van het 
eigen karakter en de eigen doelstellingen ook 
tegenover eventueel aanwezige, te vérgaan
de, neigingen van de overheid tot dirigisme, 
tot concentratie mogelijk is. In dit opzicht is 
het recente gesprek over het onderzoeks
beleid, zoals dat gevoerd is in de Gespreks
groep Universitair Onderzoek toch wel een 
waarschuwing dat er tendensen blijken, die 
aan de vrijheid van het wetenschappelijk 
onderzoek in het algemeen te kort doen en 
die misschien juist voor de VU een bepaald 
gevaar zouden kunnen opleveren voor wat 
betreft het vervullen van haar bijzondere 
taak.' 

VU-magazine: U ziet de positie van de Vrije 
Universiteit wat dit betreft duidelijk anders dan 
die van de rijksuniversiteiten? 

Prof Sizoo: 'Ja, ongetwijfeld. Er is geen uni
versiteit in Nederland, die kan bogen op een 
zo grote groep achter zicli, die ondanks 
het feit, dat men niet meer de universiteit 
zelf financieel in stand houdt, toch altijd nog 
spreekt over "onze" universiteit. Vroeger wil
de dat heel sterk zeggen: de universiteit die 
wij betaald hebben, tegenwoordig moet dat 
"onze" een meer andere inhoud hebben, een 
meer ideële inhoud als u wilt. Overigens is 
het ook nog altijd zo dat de vereniging gel
den bijeenbrengt die de universiteit in staat 
stelt om méér te doen. Er gaat jaarlijks een 
aanzienlijk bedrag naar de universiteit voor 
het verrichten van werkzaamheden, die val
len buiten wat de minister het universitaire 
kader zou willen noemen. Een voorbeeld: 
er is sprake geweest van het oprichten van een 
juridische polikliniek. Tenslotte is het erop 
uitgelopen dat de minister van justitie bereid 
is gebleken om die kliniek te subsidiëren. 
Maar vóórdat deze toezegging er was, had de 
vereniging al toegezegd dat zij bereid was 
hieraan financiële steun te geven. En merk
waardigerwijze kwam die steun dan nog in 
het bijzonder van Vrouwen VU-Hulp. En 
wanneer minister Van Agt nee had gezegd 
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tegen de subsidie-aanvraag, dan zou de vol
gende stap geweest zijn, dat we ons afge
vraagd zouden hebben: kuimen we niet 
zélf wat bijbetalen. Dit is maar een voor
beeld. Dus ik geloof inderdaad dat de Vrije 
Universiteit in dit opzicht een uitzondering 
vormt op alle universiteiten. De uitgave van 
het VU-magazine is ook een unieke zaak.' 

VU-magazine: Komt de nota van de Gespreks
groep Universitair Onderzoek, waarover u 
sprak, ook in discussie in de vereniging? 

Prof Sizoo: 'De nota is door de minister 
toegestuurd aan het college van bestuur van 
de universiteit en die heeft de nota door
gestuurd ter bespreking naar de universiteits
raad, naar de faculteiten en het college van 
decanen, en men is nu in afwachting van de 
commentaren. Ik geloof dat dat een juiste 
procedure is. De universiteit moet zelf ant
woord geven op de suggesties in die nota. 
Het stuk is natuurlijk ook bekend bij het 
bestuur van de vereniging, maar afgewacht 
wordt eerst welke commentaren uit de uni
versiteit komen. Omdat het antwoord aan de 
minister een zeer belangrijk antwoord zal 
zijn, dat beleidsoverwegingen zal bevatten, 
zal ongetwijfeld tussen het bestuur van de 
vereniging en het bestuur van de universiteit 
overleg gepleegd worden omtrent deze beant
woording. De voorzitter van het college van 
bestuur en de rector-magnificus wonen alle 
vergaderingen van het bestuur van de ver
eniging bij en verder is er met de universi
teitsraad afgesproken, dat wij van tijd tot tijd 
met een delegatie uit de universiteitsraad 
themavergaderingen zullen hebben. En een 
zaak als deze lijkt me een goed onderwerp 
voor een themavergadering, waarbij én het 


